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ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΔΙΚΑΣΤΙΚΩΝ ΥΠΑΛΛΗΛΩΝ ΕΛΛΑΔΟΣ (Ο.Δ.Υ.Ε.)

Αθήνα, 14 Ιουνίου 2005

Αρ. Πρωτ. 109/2005

ΕΚΤΑΚΤΗ ΣΥΝΟΠΤΙΚΗ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ

Προς: 1) Τα Δ.Σ. Συλλόγων – Μελών ΟΔΥΕ, 2) Τα φυσικά μέλη τους.

Α. Από την Τετάρτη 18 Μαΐου 2005 (ημέρα έναρξης των επαναλαμβανόμενων ανά Περιφέρεια
4ωρων στάσεων εργασίας) μέχρι και Πέμπτη 9 Ιουνίου 2005, είχαμε αλλεπάλληλες
συναντήσεις (κατά σειρά) με το Γενικό Γραμματέα του Υπουργείου Δικαιοσύνης, τους
Υφυπουργούς Οικονομίας και Οικονομικών κ.κ. Αδάμ Ρεγκούζα και Πέτρο Δούκα και με τον
Υπουργό της Δικαιοσύνης. (Αλλά και άλλες συναντήσεις με άλλους πολιτικούς και υπηρεσιακούς
παράγοντες των ως άνω Υπουργείων).

Β.   Το   περιεχόμενο   του   διαλόγου  και  τα   μέχρι  στιγμής   «αποτελέσματα»   των
κινητοποιήσεων μας είναι τα εξής:

1.                                                                       Ο Υπουργός της Δικαιοσύνης την Πέμπτη 9 Ιουνίου 2005, μας ανακοίνωσε ότι θα

υπογράψει το σχέδιο της απόφασης για την αύξηση της αποζημίωσης μας από το διανεμητικό
λογαριασμό («Πόρο») κατά 80 € το μήνα μικτά από 1ης Μαΐου 2005 (64 € το
μήνα καθαρά ή 128 € το δίμηνο καθαρά, λόγω της παρακράτησης φόρου 20%).

2.                                   Οι δύο  Υφυπουργοί Οικονομίας και Οικονομικών και ο  Υπουργός της
Δικαιοσύνης συμφώνησαν να ενισχυθούν τα έσοδα του διανεμητικού λογαριασμού
(«Πόρου»).

3.                                   Ο Υπουργός της Δικαιοσύνης, εκτός από την πρόταση που υπέβαλε στην
Κυβέρνηση για προγραμματισμό προσλήψεων 1364 υπαλλήλων, υπέβαλε αίτημα για την

προκήρυξη διαγωνισμού εκτάκτως εντός του 2005 για την πρόσληψη 207 υπαλλήλων στα
Δικαστήρια και τα Υποθηκοφυλακεία.

Στη συνάντηση μας με τους Υφυπουργούς Οικονομίας και Οικονομικών και τον Υπουργό της
Δικαιοσύνης υποβάλαμε αίτημα να  προκηρυχθεί φέτος διαγωνισμός για την πρόσληψη 325 αντί
207.

Οι ως άνω Υφυπουργοί και ο Υπουργός της Δικαιοσύνης «αποδέχτηκαν» κατ' αρχήν το αίτημα μας,
αλλά με την επιφύλαξη ότι θα το δεχθούν και οι Υπουργοί Οικονομίας και Οικονομικών και
Εσωτερικών, Δημόσιας Διοίκησης και Αποκέντρωσης κ.κ. Γ. Αλογοσκούφης και Π. Παυλόπουλος,

αντίστοιχα.

4.                  Ζητήσαμε, επίσης, πέραν των ως άνω εκτάκτων προσλήψεων:
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α) Να προγραμματιστούν (με προκήρυξη διαγωνισμού εντός του 2006) προσλήψεις άλλων 600
τουλάχιστον υπαλλήλων. Στο αίτημα αυτό δεν έχουμε ακόμα απάντηση ή δέσμευση τους.

β) Να εγγραφούν πιστώσεις στον προϋπολογισμό του Υπουργείου Δικαιοσύνης για να μπορούν
να διατεθούν στα δικαστήρια καταρτιζόμενοι στα προγράμματα του ΟΑΕΔ. Στο αίτημα αυτό,

συμφώνησαν και ο Υφυπουργός Οικονομίας και Οικονομικών και ο Υπουργός της Δικαιοσύνης.

5.   Το αίτημα  μας για αύξηση του επιδόματος ειδικών συνθηκών, και οι Υφυπουργοί
Οικονομίας και Οικονομικών και ο Υπουργός της Δικαιοσύνης το αναγνώρισαν ως δίκαιο
(και μάλιστα ο Υπουργός της Δικαιοσύνης, την Πέμπτη 9 Ιουνίου 2005, δήλωσε ενώπιον όλων 
των μελών του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ ότι «είναι το πιο δίκαιο αίτημα σας και έπρεπε να το έχετε ως
πρώτο αίτημα (!!) αλλά, λόγω της οικονομικής κατάστασης της χώρας, δεν είναι δυνατόν να
ικανοποιηθεί»).

Όμως, δεσμεύτηκαν ότι ο διάλογος και η προσπάθεια για την ικανοποίηση αυτού του αιτήματος

θα συνεχιστούν, τόσο στο πλαίσιο των φετινών συλλογικών διαπραγματεύσεων, όσο και στις
επιμέρους συναντήσεις.

6.    Σε όλους τους ως άνω Υφυπουργούς και Υπουργό υποβάλαμε, επίσης, το αίτημα για την αντίστοιχη
με τα ΔΙΒΕΕΤ φορολόγηση της αποζημίωσης μας από το διανεμητικό λογαριασμό («Πόρο»). Δεν
είχαμε, όμως. καμία δέσμευση για την ικανοποίηση του ως άνω αιτήματος μας, παρά μόνο ότι θα το
θέσουν στο Υπουργό Οικονομίας και Οικονομικών κ. Γ. Αλογοσκούφη.

7.    Την Πέμπτη 9 Ιουνίου 2005, ο Υπουργός της Δικαιοσύνης, δεσμεύτηκε ότι εντός διμήνου ή
τριμήνου θα καταθέσει για ψήφιση στη Βουλή το νομοσχέδιο για την τροποποίηση του Κώδικα

Δικαστικών Υπαλλήλων, σύμφωνα με το πόρισμα της Νομοπαρασκευαστικής Επιτροπής, στο
οποίο μεταξύ των άλλων συμπεριλαμβάνονται διατάξεις για την επανακατάταξη στους βαθμούς την
τροποποίηση της βαθμολόγησης των κριτηρίων αξιολόγησης, την τροποποίηση των διατάξεων
περί μετατάξεων κ.ά. Επιπρόσθετα , υποβάλαμε αίτημα για τη σύσταση και άλλων Διευθύνσεων
στα μεγάλα (αριθμητικά) δικαστήρια της χώρας. (π.χ. αντί της μιας Διεύθυνσης που σήμερα
υπάρχει ανά δικαστική υπηρεσία, προτείναμε να θεσμοθετηθούν 2 ή 3 Διευθύνσεις σε κάθε μεγάλη
(αριθμητικά) υπηρεσία. Στο αίτημα μας αυτό δεν έχουμε εξασφαλίσει τη δέσμευση του Υπουργού
της Δικαιοσύνης, ο οποίος επικαλείται το οικονομικό κόστος. Θα προσπαθήσουμε με επιμονή

για την αποδοχή και αυτού του αιτήματος.

8.                                  Ο Γενικός Γραμματέας του Υπουργείου της Δικαιοσύνης δεσμεύτηκε ότι θα
κατατεθεί για ψήφιση διάταξη με την οποία το ΤΑΧΔΒΚ, θα εξαιρεθεί από το άρθρο 37 του Ν.
2072/1992, ώστε να «απελευθερωθεί» η διαδικασία έγκρισης πιστώσεων για την καθαριότητα
των δικαστικών υπηρεσιών με σύμβαση έργου.
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9.                                                                      Ήδη,   υπογράφηκε   υπουργική   απόφαση   με   την   οποία   συγκροτήθηκε
Νομοπαρασκευαστική Επιτροπή για την ανακατανομή των υφισταμένων οργανικών θέσεων
και τη σύσταση νέων θέσεων και νέων κλάδων, σύμφωνα με τα πραγματικά στατιστικά
στοιχεία και τις πραγματικές και σύγχρονες ανάγκες της κάθε δικαστικής υπηρεσίας. Στην

επιτροπή αυτή συμμετέχουν ο Πρόεδρος και ο Γενικός Γραμματέας του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ.

10.                Για το αίτημα του ειδικού μισθολογίου και της επίλυσης του κατηγοριακού:

α) Η Κυβέρνηση, δια του ΥΠΕΣΔΔΑ κ. Προκοπή Παυλόπουλου, μας είχε ανακοινώσει πριν από
το πρόσφατο Συνέδριο, ότι η Κυβέρνηση διαφωνεί με τα ειδικά μισθολόγια, ως ξεχωριστούς
νόμους.
Συμφωνεί, προφανώς, και αυτή η Κυβέρνηση, με τις ειδικές ρυθμίσεις ή «ειδικά μισθολόγια»
εντός του ενιαίου μισθολογίου! και μας παρέπεμψε στην ΑΔΕΔΥ για τα ως άνω θεσμικό και ειδικό
αίτημα του μισθολογίου, στα πλαίσια των συλλογικών διαπραγματεύσεων.

Οι συλλογικές διαπραγματεύσεις της ΑΔΕΔΥ και των Ομοσπονδιών με την Κυβέρνηση δεν
άρχισαν ακόμα.

Υπενθυμίζουμε δε και την αρνητική θέση του ΥΠΕΣΔΔΑ στις περσινές διαπραγματεύσεις μας για

την επίλυση του «κατηγοριακού».

Η προσπάθεια μας για το αίτημα αυτό θα συνεχιστεί στα πλαίσια και των φετινών
συλλογικών διαπραγματεύσεων.

11.                                                              ΣΕ λίγες ημέρες αναμένεται να εκδοθεί η υπουργική απόφαση για την κατανομή των
υπερωριών. Ήδη έχουν εκδοθεί αποφάσεις για τη χορήγηση υπερωριών στα ποινικά μητρώα των
(10) Εισαγγελιών που έχουν ενταχθεί στο πρόγραμμα μηχανογράφησης των
αρχείων τους καθώς και για απασχόληση νυκτερινή και σε αργίες.

12.                                                              Η συγκρότηση των επιτροπών, στις οποίες θα συμμετέχουν και εκπρόσωποι της

ΟΔΥΕ,   που   έχουμε   συμφωνήσει   με  το   ΥΠΕΣΔΔΑ   στις   περσινές   συλλογικές
διαπραγματεύσεις για την κάλυψη των πραγματικών εξόδων κίνησης και μετακίνησης, την
επιμόρφωση των δικαστικών υπαλλήλων, τις συνδικαλιστικές ελευθερίες και δικαιώματα και τους
παιδικούς σταθμούς και κατασκηνώσεις, δυστυχώς δεν έχει γίνει ακόμα, αλλά αναμένεται η
υπογραφή των σχετικών αποφάσεων (για τη συγκρότηση των ως άνω επιτροπών) εντός μηνός.

Για λόγους συντομίας αλλά και επειδή υπάρχουν ακόμα σε εξέλιξη ή διαμόρφωση εξειδικευμένων
αποφάσεων και μελετών, θα αναφερθούμε σε άλλη ανακοίνωση μας στα ζητήματα του Ταμείου
Νομικών, των προσωποπαγών θέσεων, της θεσμικής αναβάθμισης των Προϊσταμένων Γενικών

Διευθύνσεων, Διευθύνσεων και τμημάτων των δικαστικών υπηρεσιών, των διπλοτύπων είσπραξης
χρημάτων από τις μετατροπές των ποινών και άλλων συναφών με αυτό θεμάτων, του ωραρίου των
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ακροατηρίων, των διαιτησιών και του λογαριασμού Αλληλεγγύης που τηρείται στο ταμείο Αρωγής με
έσοδα του από διαιτησίες, του Κτηματολογίου Α.Ε. και των επιτροπών εξέτασης ενστάσεων, των
περιοδειών και των περιφερειακών συσκέψεων και τα «πορίσματα» που έχουμε αποκομίσει από
αυτές, των καθηκόντων του προσωπικού ασφαλείας, των παιδικών σταθμών και κατασκηνώσεων, της

συγκρότησης επιτροπών της ΟΔΥΕ για πολιτιστικά και κοινωνικά ζητήματα και για την αναβάθμιση
των συστημάτων επικοινωνίας της ΟΔΥΕ με τους Συλλόγους και τα φυσικά μέλη, της συγκρότησης
επιτροπών για τη μελέτη, επεξεργασία και έκδοση εφημερίδας, Δελτίων Ενημέρωσης και βιβλίων
για κάθε κλαδικό ζήτημα, της απομαγνητοφώνησης
πρακτικών, της υποβολής των ερωτημάτων για την επιλογή Διευθυντών και του προσφάτως
ψηφισθέντος νομοσχεδίου του Υπουργείου της Δικαιοσύνης, του ζητήματος ανέγερσης δικαστικών
μεγάρων, της μελέτης της ΟΔΥΕ για την δημιουργία ηλικιακής

πυραμίδας και υποχρεωτικής συνταξιοδότησης ανά δικαστική υπηρεσία και ανά κλάδο, των

προσφυγών για να γίνει συντάξιμο το επίδομα οδικών συνθηκών, των αγωγών για το οικογενειακό επίδομα
και για τους επιμελητές που δεν μετατάχθηκαν εγκαίρως ή καθόλου και της δικαστικής διεκδίκησης για
την αύξηση - επανασύνδεση (αναδρομικά) του επιδόματος ειδικών συνθηκών με το αντίστοιχο των
δικαστικών λειτουργών κ.ά.

Γ) Σας ενημερώνουμε ότι:

α) Τόσο στην 24ωρη κλαδική απεργία όσο και στις 4ωρες επαναλαμβανόμενες στάσεις εργασίας η
συμμετοχή των δικαστικών υπαλλήλων ήταν μαζική έως καθολική στους περισσότερους Συλλόγους της
χώρας.

β) Οι περισσότεροι Σύλλογοι για πρώτη φορά, εφάρμοσαν την απόφαση για τηνεπιστροφή των
μπλοκ είσπραξης από τις μετατροπές των ποινών. Ορισμένοι, όμως, Σύλλογοι είτε δεν εφάρμοσαν
αυτή την απόφαση είτε δεν εξασφάλισαν την υλοποίηση αυτής της απόφασης από τα φυσικά μέλη τους.
γ) Το Δ.Σ. της Ομοσπονδίας μας, κινούμενο στο πνεύμα και το περιεχόμενο - στα πλαίσια της απόφασης
του Συνεδρίου, σύμφωνα με την οποία το παραπάνω μέτρο ήταν στο πρόγραμμα δράσης και όχι στα
αιτήματα των αγωνιστικών κινητοποιήσεων, δηλαδή μέσο και επιχείρημα διαπραγμάτευσης, και όχι
αυτοσκοπός, τουλάχιστον σ' αυτή τη φάση, ομόφωνα αποφάσισε και διαπραγματεύτηκε το μέτρο - μέσο
αυτό για την επίλυση των ή τουλάχιστον αρκετών προβλημάτων του κλάδου μας. Για το λόγο αυτό και

ανέστειλε, προσωρινά την εφαρμογή του.

Τα αποτελέσματα και ο διάλογος της διαπραγμάτευσης αυτής αναφέρονται πιο πάνω, δεδομένου ότι ήταν
το κύριο όπλο διαπραγμάτευσης, μαζί με το κύρος του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ, των αγωνιστικών κινητοποιήσεων
και της δραστηριότητας του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ και της ενότητας του κλάδου και του συνδικαλιστικού μας
κινήματος που με συνέπεια, τακτικά και στρατηγική διαμορφώσαμε μέσω της σύγκλησης και των
ομόφωνων αποφάσεων του Έκτακτου Συνεδρίου, της αλλαγής του τρόπου λειτουργίας του Δ.Σ. της ΟΔΥΕ
και των γραφείων και συστημάτων επικοινωνίας με τους Συλλόγους και τα φυσικά μέλη και των
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συνδιασκέψεων και περιοδειών. Ήδη, το Δ.Σ. της ΟΔΥΕ, [εκτός από τη σύγκληση του Έκτακτου
Συνεδρίου και της (κατά το δυνατόν) συνεχούς έγκαιρης και έγκυρης γραπτής και ηλεκτρονικής
επικοινωνίας], με εκπροσώπους του έχει επισκεφθεί όλους σχεδόν τους Συλλόγους και τα Πολιτικά,
Ποινικά και Διοικητικά Δικαστήρια της χώρας και τα Έμμισθα Υποθηκοφυλακεία και Κτηματολογικά

Γραφεία, (με εξαίρεση τους Συλλόγους και τις Υπηρεσίες της Ευρυτανίας, της Κοζάνης, των
Γρεβενών, της Καστοριάς, της Φλώρινας, των Γιαννιτσών, της Κορίνθου, της Κυπαρισσίας και της
Κεφαλληνίας, τις οποίες θα επισκεφθούμε σύντομα.

Δ) α) Εν τω μεταξύ, πριν την έναρξη των στάσεων εργασίας είχε αποσυρθεί από το νομοσχέδιο του
Υπουργείου της Δικαιοσύνης η διάταξη για την επέκταση του ωραρίου και των ημερών συνεδρίασης των
δικαστηρίων. Ψηφίστηκε δε διάταξη η οποία, μεταξύ των άλλων προβλέπει ότι σε δικαστικές
υπηρεσίες «που έχουν άνω των δύο τμημάτων», «οι Προϊστάμενοι Διευθύνσεων και τμημάτων
απαγορεύεται να υπηρετούν συνεχώς άνω της τριετίας στην αυτή Διεύθυνση ή τμήμα».

Για τα ζητήματα αυτά αλλά και γενικότερα για άλλα ζητήματα του νομοσχεδίου αυτού και τα
προβλήματα της Δικαιοσύνης και του κλάδου μας, σας έχουμε αποστείλει με FΑΧ, τα πρακτικά της
συνεδρίασης της Διαρκούς Επιτροπής της Βουλής, στην οποία συμπεριλαμβάνονται οι θέσεις του

εκπροσώπου της ΟΔΥΕ που συμμετείχε σ' αυτή τη διαδικασία.
β) Η διαδικασία των Υπηρεσιακών Συμβουλίων για την μετάταξη των Επιμελητών και
Δακτυλογράφων έχει σχεδόν ολοκληρωθεί, με εξαίρεση τις προσωποπαγείς θέσεις για τις οποίες το
Υπουργείο της Δικαιοσύνης, δυστυχώς, ασκεί προσφυγές. Αλλά για το ζήτημα αυτό θα επανέλθουμε,
τόσο για την ενημέρωση σας» όσο και με παρεμβάσεις μας στο Υπουργείο της Δικαιοσύνης αλλά και
με πρόταση μας στα πλαίσια της τροποποίησης του Κώδικα.

Καλούμε την Κυβέρνηση να υλοποιήσει τις δεσμεύσεις, τις συμφωνίες, τις υποοχέσεις και τις
θέσεις της επί των προβλημάτων και αιτημάτων τον κλάδου μας. Εμείς   ως ΔΣ  της   ΟΔΥΕ  
είμαστε   σε   καθημερινή   ετοιμότητα   και δραστηριότητα για την επίλυση των προβλημάτων
του κλάδου μας.

Συνεδριάζουμε δε εκτάκτως, την Πέμπτη 16 Ιουνίου 2005, για εκτιμήσεις και παραπέρα δράση
και δραστηριότητα.

Για το Δ.Σ. της ΟΔΥΕ

Ο Πρόεδρος Ο Γεν. Γραμματέας
Χρήστος Καϋμενάκης Δημήτρης Λιάτσος
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